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Zápis ze 143. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 26. 4. 2023 

 
Přítomni: Ing. František Winter, Bc. Daniela Augustinová, Ing. David Brož, Ing. Josef Stehlík, Vít Hejna, 

Kateřina Urbánková, Ing. Josef Čech, Ing. Miroslav Koberna, CSc. 

Omluveni: PhDr. Marcela Pánková, PhD., Ing. Bohumil Belada, Ing. Jan Doležal, Mgr. Ondřej Večeř, 

Jaroslav Havel, Josef Hlahůlek 

Nepřítomni: RNDr. Jiří Mach 

Hosté:  

Mgr. Klára Gorgoňová - vedoucí Kanceláře generálního ředitele SZIF 

Ing. Karolína Menclová - ředitelka ČMSZP  

Ing. Radek Lanč - náměstek člena vlády MZe 

Ing. Miroslav Skřivánek Ph.D. - náměstek člena vlády MZe 

1.     Úvod 

 

Úvodem předseda komise Ing. Winter informoval o programu 143. jednání ABK MZe: 

▪ schválení programu 

▪ kontrola a připomínky k zápisu ze 142. jednání ABK MZe 

▪ kontrola plnění úkolů z minulého jednání 

▪ nové podněty 

▪ různé, diskuse 

▪ závěr - stanovení termínu příštího jednání ABK MZe 

Výše uvedený program byl schválen všemi přítomnými členy komise.                                                          

 

2.     Kontrola zápisu ze 142. jednání ABK MZe                                                                                                

Zápis ze 142. jednání ABK MZe byl schválen členy komise. Ing. Winter provedl kontrolu plnění úkolů 

vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•  jednání MŽP + ABK MZe: Ing. Stehlík, Mgr. Ing. Šebek - podnět č. 392 Stavební zákon-rekultivace 

ornice; č. 302 umisťování zemědělských staveb v krajině; podnět č. 446 MŽP - dopad zákona č. 41/2015 

Sb. (pěstování RRD na velikostně omezených plochách v I. a II. třídě bonity zemědělského půdního 

fondu (dále jen ZPF) na základě rozhodnutí OOP); sloučeny podněty - podnět č. 415 Územní plánování, 

změna staveb. zákona; podnět č. 460 Mobilní oblouková hala a č. 484 Plachtové haly: 

Ing. Winter - nové informace ke stavebnímu zákonu budou referovány na příštím jednání komise 

(nepřítomnost zástupce oddělení vnější legislativy MZe).  Požádal jsem prostřednictvím pana ministra 

o přítomnost zástupce MŽP na jednáních komise. 

Ing. Skřivánek - oslovil jsem zástupce MŽP (Mgr. Surý, vrchní ředitel sekce ochrany životního prostředí) 

a požádal o spolupráci s ABK MZe. Mgr. Surý tuto nabídku přijal. 
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úkol: Ing. Winter - podněty zůstávají nadále ve sledování, nové informace referovat na příštím jednání.  

Bc. Augustinová - odeslat informace o dalším jednání komise zástupci MŽP. 

 

•   Ing. Čech, Ing. Stehlík - podnět č. 400 ČSÚ-MZe statistika stavu hosp. zvířat: komise nadále usiluje 

o co největší sjednocení číselníků a sjednocení ukazatelů poskytovaných ČSÚ pro statistické účely  

a poskytovaných MZe pro účel vedení registrů.  

Ing. Winter - v rámci vypořádání připomínek k výroční zprávě ABK MZe za rok 2022 (resp. hodnocení 

činnosti ABK MZe za rok 2022) jsme uskutečnili setkání s Ing. Typoltovou: „V rámci jednotné žádosti 

(JŽ) již funguje přebírání dat v rostlinné výrobě mezi ČSÚ a MZe, tj. data se zadávají se pouze jednou. 

Při podání JŽ se zaškrtne políčko „Výkaz ČSÚ“ a automaticky se odešle hlášení o osevu na ČSÚ se všemi 

potřebnými údaji. Vloni bylo vyhodnoceno, že rok 2023 již nebude pilotní, ale spustí se ostrý provoz. 

To z našeho pohledu znamená, že tento bod by měl být z jednání komise již vyškrtnut, protože je splněn 

do posledního bodu. Je sladěn i číselník plodin, máme webové služby k číselníkům a připravujeme  

i jiný vzhled číselníku plodin.“ 

úkol: Ing. Winter - prosím Ing. Stehlíka o kontrolu výše uvedených informaci v praxi, poté můžeme 

podnět vyřadit jako vyřešený. 

 

•  p. Urbánková - podnět č. 566 Porážky skotu na farmě: naše legislativa umožňuje porážku pouze  

ve fixační kleci jateční pistolí, není dovolena porážka skotu střelnou zbraní na pastvinách za určitých 

vymezených pravidel.  

p. Urbánková - ve vývoji podnětu v současné době nedošlo k žádným změnám. Z důvodu pracovní 

indispozice ústředního ředitele SVS uskutečníme společné jednání až posléze (ve spolupráci Ing. 

Winter). 

Ing. Stehlík - jelikož je tento podnět součástí Výroční zprávy za rok 2022 a byl zmíněn i ve VPŘ, odeslal 

jsem paní tajemnici e-mail s argumentací, kterou budeme moct využít i při dalším jednání se SVS. 

Bc. Augustinová - uvedený e-mail bude zaslán všem členům ABK MZe. 

úkol: p. Urbánková - nadále pracovat na řešení podnětu, případné nové informace podat na příštím 

jednání komise.  

 

•  p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět č. 646 Novela veterinárního zákona - připomínky: podnět zůstává 

nadále ve sledování, novela uvádí 3 kusy ročně bez ohledu na věk zvířete (limit do 72 měsíců), takže 

ne přepočtem na VDJ. 

Ing. Stehlík - není možné akceptovat argument SVS, že nemají možnost přepočítávání na VDJ. 

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět zůstává nadále ve sledování. Z důvodu pracovní indispozice 

ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné jednání až posléze. Případné nové informace 

podat na příštím jednání komise. 

 

• Ing. Winter - podnět č. 654 Registrace honebních společenství: v databázi ÚHÚL chybí kontakty  

na zástupce HS v rejstříku (e-mail, tlf. číslo), je zde uvedeno pouze jméno a adresa. Řešení úkolu trvá  

i nadále. 

Ing. Winter - viz předchozí zápis. Zástupcům Sekce lesního hospodářství (VŘ Mgr. Mlynář, Ing. Žižka) 

bylo zasláno pozvání na jednání komise na téma: novela mysliveckého zákona a chybějící údaje  

v registru HS. Z pracovních důvodů se zástupci Sekce lesního hospodářství z jednání omluvili, byl jim 
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navržen termín příštího jednání (zatím nepotvrzeno). Novela mysliveckého zákona byla dnes vložena 

do VPŘ, materiál obdrželi všichni členové komise k vyjádření. 

úkol: Ing. Winter - podnět zůstává nadále v řešení, připravit a odeslat připomínky do VPŘ (zabezpečí  

Bc. Augustinová). 

 

•   p. Hejna, Ing. Doležal - podnět č. 676 Formulář "Veterinární osvědčení a zdravotní potvrzení  

k přemístění zvířete": autor poukazuje na nadbytečnou administrativní zátěž, když musí formulář 

společně s kartami zvířat a kolkem dovézt na KVS, kde vše opět potvrdí. Jednáni se zástupci SVS  

a stanoviska k podnětu jsou k dispozici v zápisu ze 124. jednání komise, problémem zůstává 

nevyřešená elektronická platba poplatků. Téma bylo projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru 

(22. 11. 2022). 

úkol: Ing. Winter - z důvodu pracovní indispozice ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné 

jednání až posléze (ve spolupráci p. Urbánková). Případné nové informace podat na příštím jednání 

komise. 

 

•  p. Urbánková, Ing. Winter, Ing. Stehlík - podnět č. 712 Souhrn podnětů ke snížení byrokracie:  

p. Urbánková ve spolupráci se členy a poradci v EZ předložila komisi několik podnětů ke snížení 

byrokracie v oblasti LPIS, Portálu farmáře, IZR atd.  

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - řešení podnětů je dlouhodobé, případné podat informace na příštím 

jednání komise. 

 

•  p. Havel - podnět č. 713 Pravidla PRV - VŘ (cenový marketing - obce a zastupitelé/střet zájmů); 

podnět č. 729 Zjednodušení pravidel administrace projektů v rámci PRV:  

Ing. Winter - viz předchozí zápis z jednání ABK MZe, v současné době připravuje SZIF souhrnné 

informace, příručku a metodiku. Prosím Mgr. Gorgoňovou o součinnost. 

úkol: Ing. Winter - další vývoj podnětu budeme referovat na příštím jednání komise. 

 

• Ing. Stehlík - podnět č. 736 PGRLF-příjem žádostí: problémy kolem příjmu žádostí (soutěž 

„zaklikáváním“) do programu Provoz 2022 - snížení jistiny úvěru, viz zápis ze 139. jednání se zástupci 

PGRLF. 

Ing. Winter - vývoj podnětu beze změn. Již na lednovém jednání nám bylo ze strany VŘ Ing. Jílka 

referováno, že doc. Dr. Ing. Kučera by měl nejpozději do měsíce předložit materiál, ve kterém bude 

reagovat na zkušenost, která tady vznikla v srpnu - září 2022, kdy šlo o rychlostní klikání a rovněž, aby 

se v maximální míře využily programy, které by byly zaměřeny do rizikových a specifických sektorů. 

Komise oslovila VŘ Ing. Jílka s dotazem, zdali je výše uvedený materiál již k dispozici i pro potřeby 

komise. Zatím bez zpětné odezvy. 

Ing. Stehlík - já bych jen mimo projednávané téma k PGRLF doplnil, že od začátku března 2023 se 

zásadně změnilo poskytnutí dotace části úroků z úvěrů v rámci programu Zemědělec. 

Ing. Brož - toto jsme řešili u nás na svazu již před březnem 2023, protože nám bylo řečeno, že musíme 

udělat aktualizaci/modifikaci strategického plánu, tj. je potřeba rozlišit mladý zemědělec a začínající 

zemědělec. 

úkol: Ing. Winter - opakovaně požádat o zaslání materiálu viz výše, nové informace referovat na příštím 

jednání. 
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•   Ing. Winter - podnět č. 745 Pohotovostní plán vs. Havarijní plán: komise obdržela podnět na téma 

formuláře Pohotovostní plán vs. Havarijní plán. Autor se dotazuje, zda by se státní instituce nedohodly 

a neudělaly jeden interaktivní formulář (podrobně viz předchozí zápis z jednání ABK MZe). Podnět byl 

odeslán zástupci ÚKZÚZ k vyjádření řediteli sekce zemědělských vstupů (Ing. Florián):  

„…Havarijní plán je jeden, ale pohotovostních plánů je více - viz. níže. ABK by měla požadavek 

upřesnit. O schválení havarijního plánu se žádá na vodoprávním úřadu a přiložený zákon 224/2015 má 

v gesci ČIŽP. Ani jedna věc není v gesci MZe, je tedy obtížné navrhovat, jak z naší strany tyto věci 

slučovat. 

Pohotovostní plán je zpracováván dle několika zákonů. 

Zákon o ochraně přírody a krajiny č. 114/92 – týká se vypouštění cizích druhů zvířat do akvakultur 

Zákona č. 166/1999 – pro případ výskytu nebezpečných nákaz a nemocí zvířat 

Zákona č. 326/2004 – pro případ výskytu prioritních škodlivých organismů  

Pravděpodobně by ale mohlo jít o zákon č. 224/2015 Sb., o prevenci závažných havárií způsobených 

vybranými nebezpečnými chemickými látkami nebo chemickými směsmi. 

Cílem zákona je stanovení systému prevence závažných havárií pro objekty, ve kterých je umístěna 

nebezpečná látka, s cílem snížit pravděpodobnost vzniku a omezit následky závažných havárií na životy 

a zdraví lidí a zvířat, životní prostředí a majetek v těchto objektech a v jejich okolí.  

Dle části IV tohoto zákona, která se týká Havarijního plánování má být zpracováván plán fyzické 

ochrany (§ 21 a 22), vnitřní havarijní plán (§ 23, 24, 25) a vnější havarijní plán (§ 26-30). Nikde se ale 

nepíše o pohotovostním plánu. To který ze tří uvedených plánů má být zpracován záleží na zařazení 

objektu do skupiny A nebo B, dle přílohy č. 1 tabulky tohoto zákona, která stanoví minimální množství 

nebezpečných látek, které jsou určující pro zařazení objektu do skupiny A nebo skupiny B a pro sčítání 

poměrného množství nebezpečných látek. 

V části II této tabulky by se zemědělství mohl týkat snad jen Dusičnan amonný (řádky 1-4 kde je 

rozdělen do několika kategorií) a ropné produkty (řádek 34). Ve sloupcích 2 a 3 této tabulky jsou ale 

uvedena skladovaná množství v tunách, která jsou tak obrovská, že by se určitě netýkala zemědělců, 

možná snad nějakých ACHP nebo výrobců hnojiv.“ 

Ing. Menclová - toto vyžadovala SVS, po odpovědi Ing. Floriána budu dotaz specifikovat a směrovat  

na SVS. 

Ing. Skřivánek - bylo by vhodné, aby havarijní plány byly již v digitální podobě. 

úkol: Ing. Winter - prosím Ing. Menclovou o specifikaci dotazu a jeho předání na SVS, po obdržení 

vyjádření podat informace na příštím jednání komise. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 746 Soukromí veterináři vs. náběry krve: komise obdržela podnět, ve kterém 

se uvádí, že byl vytvořen elektronický systém/online formulář pro SVS. Tato webová aplikace je 

nadstavbou Odborného informačního systému SVS a slouží k elektronické evidenci vzorků odebraných 

soukromými veterinárními lékaři schválenými KVS pro provádění vyšetření atd. Čekali snížení 

byrokracie, ale vše běží postaru, akorát kromě původně jednoho papíru vyplňují s chovatelem tři další. 

Ing. Winter - začátkem února bylo domluveno jednání se zástupci SVS, avšak z důvodu pracovní 

indispozice ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné jednání až posléze (ve spolupráci  

p. Urbánková). Případné nové informace podat na příštím jednání komise. 
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úkol: Ing. Winter - podnět nyní zůstává ve sledování, po uskutečnění jednání podat informace  

na příštím jednání komise. 

 

•   p. Hejna - podnět č. 754 Podnět k § 43 odst. 2 vodního zákona - vodní toky: komise obdržela podnět,  

ve kterém tazatel předkládá rozhodnutí o pochybnostech dle § 43 odst. 2 vodního zákona. Uvádí, že 

zmíněné linie (viz znění v tabulce podnětů) jsou nyní vedeny v ISVS VODA jako vodní toky, ale 

dlouhodobě nesplňují charakteristiku vodního toku (více než 10 let zde voda nebyla). Tazatel řešil 

problém se SZIF, který ho odkázal na krajský úřad životního prostředí. 

Ing. Winter - podnět jsme projednali s Ing. Typoltovou. MZe resp. LPIS aktualizuje data z VÚV TGM 1x 

ročně v listopadu. Pokud dojde k problému, jak popisoval podnět, je potřeba kontaktovat VÚV TGM  

a mít od nich potvrzení, že tam vodní tok není, nicméně do LPIS se to dostane až s aktualizací  

v listopadu daného roku.  

NM Ing. Lanč předal podnět k řešení VŘ Ing. Kendíkovi, není k tomu jednotná metodika, každé z povodí 

si toto řeší individuálně. 

p. Hejna - autor podnětu ještě neobdržel vyjádření, budu vás informovat na příštím jednání. 

úkol: Ing. Winter - podnět zůstává ve sledování, po obdržení vyjádření podat informace na příštím 

jednání komise. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 755 Sloučené hospodářství: autor podnětu uvádí, že dosud to fungovalo tak, 

že na jedné pastvině bylo možné pást zvířata z vícero hospodářství (tzv. sdružené hospodářství).  

Od 1. 1. 2023 to možné není. Rovněž uvádí, že uvedenou změnu avizovanou předem nikde nedohledal.  

Ing. Winter - podnět jsem projednal se zástupci dotčených odborů MZe, SVS a ČPI. V tuto chvíli platí 

stávající režim a nic se nemění. 

úkol: Ing. Winter - uvedený podnět je možno z jednání komise vyřadit - vyřešeno. 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 756 Prodej zvířat-nutnost čísla OP kupujícího: komise obdržela podnět,  

ve kterém autorka uvádí, že při prodeji ovcí musí požadovat číslo občanky kupujícího i když nemá 

oprávnění někoho legitimovat. 

úkol: Ing. Winter - podnět předat k vyjádření Ing. Majzlíkové (ČPI), po obdržení vyjádření podat 

informace na příštím jednání komise. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 758 Přehodnocení stanoviska Lesní Správy v ÚnL: komise obdržela podnět, 

ve kterém autorka žádá o pomoc s byrokratickým postupem při dodatečném povolení stavby pro 

zemědělskou činnost a agroturistiku. Členové komise obdrželi veškeré podklady k podnětu. 

úkol: Ing. Winter - uvedený podnět zašleme se žádostí o vyjádření VŘ Sekce lesního hospodářství (Mgr. 

Mlynář), rovněž i Mgr. Albrechtovi (zabezpečí Bc. Augustinová). Po obdržení vyjádření budu informace 

referovat na příštím jednání. 
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4.     Různé, diskuse   

                                                                                                                                                                                

•   Ing. Winter: 

▪ 12. 4. 2023 proběhlo jednání se státním tajemníkem (Mgr. Hutňan) k materiálu „Výroční zpráva 

Antibyrokratické komise Ministerstva zemědělství za rok 2022“; 

▪ 28. 4. 2023 proběhne jednání za účasti státního tajemníka MZe, ústředního ředitele SPÚ  

a zástupců ABK MZe (Ing. Winter, Ing. Brož) na téma: SPÚ - účtování zpětného nájmu; 

▪ organizace zastoupené v ABK MZe budou informovány o účasti, resp. neúčasti členů  

na jednáních komise. 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK MZe se uskuteční 31. 5. 2023 v 10 hod. 

Zpracovala: Bc. Daniela Augustinová                                                                                                                   

Schválil: Ing. František Winter 


